
ZASEDÁNÍ SOCIÁLNÍ KOMISE AS FSV UK
Datum: 3. 4. 2023, 16:30
Prezenční forma zasedání: Online - Google Meet
Přítomní členové Sociální komise AS FSV UK: Veronika Macková (do 17.00), Michaela Němcová,
Barbora Procházková (od 16.45), Barbora Součková, Jan Volenec

Nepřítomní: Eva Hejzlarová (omluvena), Alexandra Nosková (omluvena), Jan Hlaváč, Miriama
Sokoláková (omluvena)

Hosté: Zuzana Jarolímková (ombudsmanka IKSŽ), Aleš Michal (ombudsman IPS), Martina
Fortnerová (ombudsmanka ISS), Lucie Šedá (studentka, ISS)

_____________________________________

1. Program zasedání

Barbora Součková přivítala všechny členy a představila program zasedání.

2. Zprávy od studentksých ombudsmanů

Ombudsmanka IES: Miriama Sokoláková za uplynulý měsíc řešila jednu záležitost, která se týkala
komunikace jednoho pedagoga, který studentům neodpovídal na e-maily. Záležitost se podařilo
vyřešit.

Ombudsmanka IKSŽ: Zuzana Jarolímková se od posledního setkání ničím nezabývala.

Ombudsmanka IMS: Alexandra Nosková za poslední dobu žádnou agendu neřešila.

Ombudsman IPS: Aleš Michal řeší případ studenta doktorského studia. V řešení případu se pořád
pokračuje, byla do něj zahrnuta i ombudsmanka UK, která k němu podala své stanovisko. Nyní se
dotčený student odvolal k rozhodnutí a běží mu 30 odvolací lhůta. O dalším vývoji bude Aleš Michal
SK informovat.

Dále také Aleš Michal vypracuje k případu shrnující zprávu, která bude shrnovat záležitosti případu,
které se přímo týkají Aleše Michala a jeho jedníní v celé záležitosti.

Ombudsmanka ISS:Martina Fortnerová uvedla, že se od posledního setkání ničím nezabývala.

Všichni ombudsmani se setkali s univerzitní ombudsmankou Kateřinou Šámalovou.

Jan Volenec se zeptal, jak setkání probíhalo.

Aleš Michal uvedl, že bylo velmi formální, probírali na něm řád ombudsmanů. Celkově ho hodnotí
dobře, mohli si sdílet vzájemně své perspektivy. Oceňuje, že se ombudsmanka snaží seznámit s
ostatními ombudsmany z jednotlivých fakult.

Martina Fortnerová uvedla, že setkání bylo příjemné, ocenila, že bylo diskusní. Ocenila, že jim
ombudsmanka nabídla i rady, jak v některých situacích postupovat.



Podle Martiny Fortnerové by bylo dobré, kdyby byli jednotliví ombudsmani více zapojováni do dění
na institutech, a to třeba skrze schůzky s řediteli nebo vedením. Pravidelně se tak totiž děje jen v
případě ombudsmana IPS. Jan Volenec navrhnul, že by bylo vhodné ombudsmany při nástupu do
funkce na setkání vedení představit, a to třeba i jednotlivým katedrám.

3. Stanovení fixního termínu setkávání SK

Barbora Součková navrhla, aby se termíny setkávání SK konaly pravidelně, a to vždy týden před
zasedáním AS FSV UK. Komise se prozatím shodla na následujících dvou termínech do konce letního
semestru.

Navrhované termíny setkání, které by se konaly od 16:30 v budově na Hollaru.

15. května 2023

5. června 2023

4. Podklady pro Studijní komisi k problematice absencí ve výuce

Barbora Součková vyzvala k diskusi nad podklady, které připravuje pro Studijní komisi k
problematice absencí ve výuce. Na základě praxe některých institutů podle informací od studentských
ombudsmanů nejspíš dochází k tomu, že někteří vyučující nechtějí uznat studentům a studentkám
podmínky pro splnění předmětu, pokud mají v jednotlivých vyučovacích hodinách předmětu absence i
přesto, že splnili ostatní povinné podmínky k řádnému ukončení kurzu, které ukládá Studijní řád FSV
UK. Docházka není podle Studijního řádu FSV UK podmínkou pro splnění předmětu (čl. 6, odst. 1).

Komise vypracovala podklad o podnětu, který předá k řešení Studijní komisi.

https://docs.google.com/document/d/1PhuKCXGPbYozUpYA_VLcWw3M-S0D_hPE4yARLIBa_gA/
edit

Následně členové a členky komise diskutovali nad problematikou absencí. Michaela Němcová se
obává, že to bude nástroj pro studenty, aby nechodili na přednášky. Barbora Součková uvedla, že tím
by se měla spíše zabývat Studijní komise, protože to spadá do jejich agendy a navrhla Michaele
Němcové, že ji propojí s předsedou StK Martinem Štollem, aby se diskusí o podobě ustanovení mohla
účastnit.

5. Dozory na seznamovacích kurzech

Michaela Němcová navrhla k diskusi téma dozorů na seznamovacích kurzech. Na každém
seznamovacím kurzu z jednotlivých institutů FSV UK je praxe jiná, většinou na nich pedagogický
dozor není, i když tomu někde dříve tak bývalo.

Komise dále diskutovala tuto problematiku a z debaty vyvstalo, že v současnosti sice není
pedagogický dozor na kurzech povinný, ale že by bylo vhodné na ně zvát alespoň studentské
ombudsmany. Nejen kvůli tomu, aby na kurzech působili jako prostředník pro řešení potenciálně
problematických situací, ale i kvůli tomu, aby nově příchozí studenti a studentky měli povědomí o
tom, že na FSV UK institut SO funguje. Shodli se na tom všichni přítomní členové komise.

https://docs.google.com/document/d/1PhuKCXGPbYozUpYA_VLcWw3M-S0D_hPE4yARLIBa_gA/edit
https://docs.google.com/document/d/1PhuKCXGPbYozUpYA_VLcWw3M-S0D_hPE4yARLIBa_gA/edit


Barbora Součková navrhlabod zařadit na příští setkání, pozvánku předá všem organizátorům ze
studentských spolků, aby se do diskuse mohli zapojit.

6. Diskuse nad podobou institutu studentských ombudsmanů

Sociální komise otevřela debatu na téma případných úprav současných ustanovení, které upravují
institut studentských ombudsmanů.

Z debaty na setkání vyvstaly tři hlavní body:

- úpravy formulací v dokumentech, které by zohlednily genderové aspekty v označení -
“ombudsman/ombudsmanka”, “ombudsperosn”

- úprava termínu voleb (přesunutí potenciálně na přelom března a dubna) - čistě z praktických
důvodů, současný termín znevýhodňuje nově příchozí na fakultu, navíc se termín voleb
překrývá i s volbami do AS FSV UK a AS UK

- pro případnou změnu termínu voleb by další funkční období ombudsmanů muselo být
pravděpodobně výjimečně prodloužené

-

6. Různé

Martina Fortnerová představila rámce workshopu od Konsentu, který poptala spolu s Alexandrou
Noskovou, všichni přítomní jejich snahu ocenili. Martina Fortnerová zašle Barboře Součkové
konkrétní popis workshopu i s cenovou nabídkou. Barbora Součková zjistí, kde by SK mohla získat
pro workshop finance.

Zapsala, za správnost: Barbora Součková


